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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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11. априла 2023.

Скупштина Града Прокупља је 
на свом редовном заседању до-
нела више значајних Одлука за 
живот и рад грађана од којих су 
приоритетне оне које се односе на 
комуналну делатност и градски 
превоз, који ће на основу Одлуке 
Скупштине убудуће бити беспла-
тан за све прокупачке пензионере.

Говорећи на Скупштини народ-
ни посланик др Дарко Лакетић је 
истакао да у последње време Про-
купље доживљава нагли успон 
који се огледа у изградњи значај-
них инфраструктурних објеката.

– Одговорна власт на челу са 
председником Србије Алексан-
дром Вучићем и Владом Србије 
улаже велика напоре и новчана 
средства у овај крај који је деце-
нијама уназад био запостављен, 
рекао је др Дарко Лакетић и на-
гласио да се улагањем у изград-
њу путева и објеката, здравство 
и школство подиже и животни 
стандард и услови живота грађа-
на Топличког округа и Прокупља.

– Сведоци сте да смо у претход-
ном периоду имали један значајан 
помак у коме смо започели из-
градњу Здравственог центра, нове 
градске пијаце, новог вртића, када 
смо реновирали здање прокупачке 
Гимназије и још много тога што се 
сигурно може назвати убрзаним 
напредком, рекао је др Лакетић.

– Трудимо се да сваким даном 
све више унапредимо квалитет 
живота, да нашој деци омогућимо 
да живе и уче у најбољим услови-

ма јер она то заслужују, казао је 
др Лакетић и додао да се мора све 
учинити како би Прокупље поста-
ло град у коме је лепо и лагодно 
живети.

– Прокупље је један од ретких 
градова у Србији који нема то-
плану, али како ствари стоје и тај 
недостатак ћемо убрзо превазићи, 
истакао је др Лакетић обраћајући 
се одборницима. Он је објаснио да 
је Граду Прокупљу Република Ср-
бија одобрила пројекат вредан 7 
милиона евра за изградњу топлане.

Др Лакетић је додао да ће тај вре-
дан пројекат омогућити Прокуп-
чанима да добију градску топлану, 
што значи да ће се много јефтиније 
грејати и имати много чистији град 
у еколошком смислу, јер је према 
његовим речима екологија значај-
на тема о којој до сада нико није 
бринуо уназад 20 и 30 година.

Када је екологија и унапређе-
ње живота у питању др Дарко 
Лакетић је истакао да је Проку-
пљу одобрен још један значајан 
пројекат који обухвата изградњу 
мреже колектора и фабрика за 
пречишћавање воде на целој те-
риторији града.

– Република Србија је обезбеди-
ла 20 милиона евра и захваљујући 
томе трајно ћемо решити проблем 
и Стражавачког потока и Великог 
потока и свих других дивљих ко-
лектора у граду и околини јер се 
зна да Прокупље никад није има-
ло решен проблем канализације 
па су се неке отпадне воде увек 
изливале и угрожавале животну 
средину, казао је др Лакетић.

Он је додао да је такође потпи-
сан и уговор вредан 390 милиона 
динара захваљујући коме ће се 
потпуно заменити азбестне водо-
водне цеви у 47 улица у граду.

Најављујући оно што ће ути-
цати на стандард Прокупчана, др 
Лакетић је истакао да је у плану 
комплетна реконструкција основ-
них школа „9. октобар“ и „Ратко 
Павловић –Ћићко“ које ће, према 
његовим речима добити затворе-
не базене и нове спортске сале у 
оквиру школских зграда.

Говорећи о урађеном и оном 
што тек предстоји народни посла-
ник др Дарко Лакетић је истакао 
изградњу још једне, четврте зграде 
вртића, чиме ће се коначно стави-
ти тачка на листу чекања деце у 
вртићима, затим завршетак нове 
градске пијаце у коју је Град Про-
купље уложио 57 милиона динара, 
нове Индустријске зоне, рекон-
струкцију зграде Дома старих у 
коју је уложено 100 милиона ди-
нара и Здравственог центра чија 
је укупна вредност пројекта 70 
милиона евра што износи шест го-
дишњих буџета Града Прокупља.

Др Дарко Лакетић је подсетио 
да Град Прокупље некад, пре 2012. 
године био презадужен, а да сада 
више не дугује никоме, нити да 
има скупе банкарске кредите, да 
се у Прокупљу домаћински по-
слује, али да се свака инвестиција 
Владе Србије мора да потпомогне 
и из градског буџета. Он је зато за-
молио грађане да то разумеју, да 
знају да мора да се у нешто улаже 
а да се негде штеди, јер све што се 

данас ради и гради у Прокупљу, 
гради се за нашу децу и будуће 
нараштаје.

У наставку седнице између оста-
лог донете су Одлуке о исклађива-
њу плаћања са растом цена на мало 
у претходној години, па је тако 
усвојена Одлука о повећању цена 
услуга паркирања предузећа „Деме-
тра” која ће сада у екстра градској 
зони износити 70 динара на сат.

Повећане су и цене у градском 
превозу и то за 39 одсто али је зато 
Скупштина Града донела Одлуку 
да сви пензионери, без обзира на 
висину њихових пензија убудуће 
буду ослобођени плаћања карти у 
градском превозу.

На захтев предузећа „Пор Вер-
нер и Вебер” које се бави одно-
шењем смећа, Скупштина је одо-
брила повећање цена, па ће тако 
те услуге Прокупчани убудуће 
плаћати 14,5 одсто више.

Образлажући ову Одлуку градо-
начелник Прокупља Милан Аран-
ђеловић је истакао да су и те цене 
реалне и усклађене са растом цена 
на мало и нагласио да је на основу 
уговора предузеће „Пор Вернер и 
Вебер” у обавези да до краја годи-
не изгради „трансфер станицу“ 
чија је вредност 400.000 евра и 
која ће након 13 година прећи у 
својину Града. Такође је истакао 
да су сада прокупачке улице много 
чистије и да то предузеће савесно 
и одговорно обавља свој посао и 
нагласио да ће се заложити да се 
смеће организовано односи из 
свих сеоских средина.

Одборници су данас донели 
Одлуке о приступању отуђења не-
изграђеног грађевинског земљи-
шта у својини града, као и о про-
даји непокретности, пословног 
простора у јавној својини Града 
Прокупља, прикупљањем понуда.

Такође је усвојен предлог Реше-
ња о именовању стручног тима за 
реализацију пројекта Јавно-при-
ватног партнерства за изградњу 
система даљинског грејања уз уго-
ворену испоруку топлотне енерги-
је из биомасе.

Између осталог данас су усво-
јени годишњи извештаји о раду и 
финанасијски извештаји за 2022. 
годину Дома културе „Радивој 
Увалић –Бата“, Историјског архи-
ва „Топлице“, Народног Музеја То-
плице, Туристичке организације 
Града Прокупља, Културно обра-
зовног центра Топлица и Народне 
библиотека „Раде Драинац“.

На данашњој Скупштини врши-
оца дужности директора Апотеке 
Прокупље разрешена је Марија 
Будић а на ту функцију именована 
Јасмина Цветковић.

М.М.

Одржана 33. седница Скупштине Града Прокупšа

Бесплатан градски превоз за све пензионере
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

23. маја 2023.

На 34. седници Скупштине Гра-
да Прокупља донете су одлуке 
значајне за реализацију многих 
пројеката у нашем граду, који ће 
обезбедити боље и квалитетније 
услове за живот грађана.Усвојена 
су и решења везана за рад поједи-
них установа и јавних предузећа.

Одборници су подржали предлог 
Влади Републике Србије за доноше-
ње Одлуке о преносу права јавне 
својине на грађевинском  земљишту 
из јавне својине Републике Србије у 
јавну својину Града Прокупља.

Разматран је и усвојен Предлог 
Одлуке о изради Плана детаљ-
не регулације соларне електране 
„SOUTH TWO“ у Доњој Стража-
ве, као и Одлука о приступању 
изради стратешке процене ути-
цаја Плана регулације ове солар-
не електране. Стратешком про-
ценом обухваћени су утицаји на 

животну средину и припремљене 
мере и решења заштите животне 
средине. Разлог за израду Плана је 
реализација соларног постројења 
на територији  Прокупља.

Одборници су гласали и за из-
мену Решења о именовању струч-
ног тима за реализацију пројекта 
јавно-приватног партнерства 
за изградњу система даљинског 

грејања уз уговорну испоруку то-
плотне енергије из биомасе.

У сусрет прослави славе Града 
Прокупља и реализацији бројних 
активности које се организују 
у оквиру славских свечаности, 
Скупштина је усвојила допуну 
Решења о именовању организа-
ционог одбора за прославу славе.

Предлог Решења о усвајању Из-
вештаја о раду и Финансијског из-
вештаја Центра за социјални рад, 
подржан је од стране одборнике, 
а Скупштина је такође усвојила и 
Програм рада ове установе, у чи-
јој основи је непосредна зашти-
та корисника, али ће се значајне 
активности одвијати и у области 
превенције.

На седници је разматран и усво-
јен Јавни оглас о отуђењу неизгра-
ђеног грађевинског земљишта у 
јавној својини Града Прокупља, 
путем прикупљања понуда.

Љ.М.

28. априла 2023.

У Прокупљу је завршена из-
градња нове савремене Градске 
пијаце, укупне вредности близу 
385 милиона динара. Пројекат је 
финансиран средствима Европске 
инвестиционе банке, Града Про-
купља и Министарства државне 
управе и локалне самоуправе.

Велику и значајну инвестицију 
за наш град покренула је Влада Ре-
публике Србије у оквиру пројекта 
„Партнерство за локални развој“, у 
сарадњи са Европском инвестицио-
ном банком и мисијом УН за развој.

Након завршетка радова извр-
шена је примопредаја новоизгра-
ђене пијаце, којој су присуство-
вали градоначелник Прокупља 
Милан Аранђеловић, представ-

ници министарства и фирме „Ар-
хиком“ која је извела радове.

Грађанима Прокупља ће ускоро 
на располагању бити 126 тезги на 
којима ће произвођачи моћи да 
пласирају своје производе, савре-
мено опремљени објекти за про-
дају млечних производа, 14 лока-
ла, два магацина, као и управна 
зграда.

Савремена пијаца на новој ло-
кацији решиће многе проблеме, 
с обзиром да је актуелна пијаца 
на веома небезбедној локацији и 
да постоје проблеми са паркира-
њем. Ускоро ће нова Градска пи-
јаца бити и званично отворена за 
све грађане, за оне који желе да 
продају, али и да купују у модерно 
опремљеним објектима.

Љ.М.

A К Т У Е Л Н О

Одржана 34. седница Скупштине Града Прокупšа

Реализациjа великих инвестициjа у Прокупšу

Одлуке значајне за реализацију нових пројеката

Завршени радови на изградњи нове Градске пијаце 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

9. маја 2023.

Уз највеће државне и војне по-
части борцима погинулим у Дру-
гом светском рату у Прокупљу је 
обележен 9. мај - Дан победе над 
фашизмом. На спомен обележје 
пред зградом Скупштине Града 
венце су положиле делегације 
Војске Србије, Града Прокупља, 
Топличког управног округа, пред-
ставници удружења.

Тим поводом заменик градо-
начелника Прокупља Мирослав 
Антовић је изјавио да се нажалост 
овај 9. мај обележава под великим 
утицајем трагичних догађаја у 
основној школи у Београду и на 
подручју Младеновца.

– Као људи, и родитељи осећамо 
дубоку бол због страдале деце али 
изражавамо своје саучешће и по-
дршку њиховим породицам због 
бола и несреће која их је задесила, 
рекао је Антовић и додао да нас 
ти немили догађаји обавезују да 
сви заједно радимо на томе да се 

овако нешто више не понови, да 
дамо подршку деци, родитељима, 
наставницима и стручним лицима 
да наша деца буду сигурна и изра-
сту у добре људе.

Подсећајући на Други светски 
рат Антовић је нагласио да се на 
данашњи дан, навршава 78 година 

када је окончано највеће страдање 
и уништавање које је људска ци-
вилизација икада видела.

Дан победе над фашизмом се 
обележава и као Дан Европе који 
је нераскидивно повезан са теко-
винама антифашизма, јер је упра-
во савремена Европа заснована 

на основним начелима којима су 
се водили борци против нацизма 
и фашизма.

– Србија је део те европске по-
родице и обавеза свих нас је да не-
гујемо тековине антифашистичке 
борбе и победе у Другом светском 
рату, а то су дубока људска опре-
дељења за мир, слободу и толеран-
цију, нагласио је Ановић.

– У обавези смо да памтимо и да 
се подсећамо на све страхоте зла 
и на све жртве које су пале да би 
нама и генерацијама које долазе 
било боље. Зато што смо кроз ра-
тве показали солидарност, пожр-
твовање и несебичну подршку 
у борби за правду и боље сутра, 
сматрам да ћемо и из ових дана 
када нас је задесила ова трагедија 
наћи начин да умањимо бол оних 
који су је доживели и да нађемо 
начин да заштитимо децу и обез-
бедимо сигурну будућност, закљу-
чио је заменик градоначелника 
Прокупља Мирослав Антовић.

М.М.

19. маја 2023.

Организациони одбор за обеле-
жавање Светопличког видовдан-
ског сабора у манастиру Топличка 
Грачаница у Конџељу расписао је 
Конкурс за доделу признања која 
носе имена славних српских ко-
совских јунака : „Цар Лазар“, „Ца-
рица Милица“, „Југ Богдан“, „Ми-
лан Топлица“, „Косанчић Иван“.

Предлоге са обавезним обра-
зложењем, могу се доставити 

Топличком управном округу на 
адресу Топлички управни округ, 
улица Таткова број 2,18400 Про-
купље – под наводом за Органи-
зациони одбор за одржавање Све-
топличког видовданског сабора 
или путем е-maila: toplickiokrug@
toplicki.okrug.gov.rs  најкасније до 
15.06.2023.године.

– Светоплички видовдански 
сабор који се сваке године тради-
ционално одржава у манастиру 
Топличка Грачаница у Конџељу, 

прилика је да се награде заслужни 
појединци, установе и предузећа 
који су се својим деловањем по-
себно истицали, допринели ра-
звоју наше друштвене заједнице 

и учинили да се за Топлицу нада-
леко чује, каже се у саопштењу из 
Топличког управног округа.

М.М.

24. маја 2023.

Топлички управни округ је по-
водом обележавања Светопличког 
видовданског сабора у Конџељу, 
28. јуна, расписао литерарни кон-
курс за старије основце са тери-
торије Прокупља, Куршумлије, 
Блаца и Житорађе.

Традиционални видовдански 
литерарни конкурс за ученике пе-

тог, шестог, седмог и осмог разре-
да, ове године је задао седам тема: 
„Шта је Топличанима Видовдан,“ 
„Мој завичај“, „Топлица слобо-
дарски крај“, „Људи од гвожђа и 
Гвоздени пук“, „Ако чувамо реке 
и шуме сачували смо себе“, „Ој То-
плицо међу планинама“ и „Овде је 
моје небо.“

Ученици своје радове могу по-
слати најкасније до 15. јуна, а про-

глашење најбољих је планирано 
у оквиру програма обележавања 
Видовдана у Конџељу.

Све пријаве и предлоге за доде-
лу признања могу се послати на 
адресу Топлички управни округ - 

за Организациони одбор за обеле-
жавање Светопличког видовдан-
ског сабора 2023 године, Таткова 
бр. 2, 18400 Прокупље

Љ.М.

У Прокупšу обележен 9. маj – Дан победе над фашизмом

Расписан конкурс за доделу Видовданских признаœа

У организациjи Топличког управног округа

Венци и цвеће на спомен обележје палим родољубима  

Награде заслужним појединцима, установама  
и предузећима 

Литерарни конкурс  
за старије основце  
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

6. априла 2023.

Министар за рад, запошљавање, 
борачка и социјална питања 
Ни кола Селаковић, посетио је 
Блаце, а потом и Дом за смештај 
и негу старих лица у Прокупљу, 
где је са предстваницима лока-
лне самоуправе разговарао о 
потребама ове социјалне устано-
ве. Дочекали су га директор 
До ма за смештај и негу старих 
лица у Прокупљу Ана Радојевић, 
директор Центра за социјални 
рад у Прокупљу Милан Лазић, 
начелник Топличког управног 
ок р у г а  З л ат а н  М и љ ков и ћ , 
градоначелник Прокупља Милан 
Аранђеловић и председник 
Скупштине града Прокупља Дејан 
Лазић.

Он је овом приликом рекао да 
Министарство на чијем се челу 
налази, јесте једно од минис-
тарстава које има највећи порт-
фељ управо у Топличком округу, 
граду Прокупљу и општинама 
овог округа. Издвојио је Блаце, 
као малобројну општину, на 
чијем простору функционишу три 
установе социјалне заштите.

– Поред Центра за социјални 
рад, уз који се налази и домско 
одељење за смештај старих ли-
ца, ту је и Установа за смештај 
одраслих лица са тешким мен-
талним сметњама у Трбуњу, се -
лу надомак Блаца. Само у ову 
установу, у претходне две го-
дине, Министарство за рад, за-
пошљавање, борачка и соци јална 
питања, уложило је непуних 
26 милиона динара, а у овој го-
дини тај износ ће бити 38 ми-
лиона 380 хиљада динара. То је 
укупно, готово 800 хиљада евра 
у динарској против вредности, 
додао је министар Селаковић.

Он је нагласио да нажалост, 
не могу сви проблеми да се реше 
новцем, јер и када га имате више, 
он увек не подразумева да ће се са 
њим наћи решење.

– Објекат у Трбуњу је до пре 
непуних 15 година био задружни 
дом у овом селу. Он није на-
менски грађен за установу овог 
типа, због тога су овде издаци 
и нешто већи, када подвучете 
црту и видите колико је држава 
до сад уложила у њега. Можда је 
у том тренутку било исправније 
саградити неки нови објекат, 
али данас нисмо у прилици да на 
такав начин размишљамо, нити 
пројект ујемо трошење сред-
става. Једна од ствари која нам 
стоји на том путу, јесте и стра-
тегија деинституализације у овој 
области. У овом дому се налази 
преко 80 корисника, то су људи 

од 23 до 83 године старости. Сви 
они су лишени пословне спо     
собности, а неки од њих немају 

више сродника, о њима нема ко 
да брине, до државе. Најважније 
је да овде ради колектив људи 
великог и доброг срца, који се 

овде не смењују циклично, већ 
раде читаве године. На држави је 
да помогнемо колико год може, 

истакао је министар у Блацу.
Он је навео да је са представ-

ницима тамошње локалне само-

управе разговарао и о успе шно-
сти у раду Националне службе 
за запошљавање, наро чито ка-
да су у питању актив не ме ре 

запошљавања и самоза по шља-
вања, тачније женско преду зет-
ништво.

– Разговарали смо и о стварима, 
које нису у потпуности део овог 
ресора, које се тичу популационе 
политике, подстицаја за рађање 
деце. Посебно истичем оно што 
је и председник Вучић нагла-
сио, а то је значај улагања наше 
државе у пет округа југо исто-
чне србије, међу којима је и Топ-
лички управни округ. Сва ко 
ми  нистраство, у складу са сво-
јим делокругом надлежности, 
би ваљало да посебно брине о 
свим градовима и општинама 
у овом делу Србије, нагласио је 
Селаковић.

Он је најавио да ће ускоро 
поново посетити Топлицу, како 
би представницима борачких 
удружења и организација доде-
лило борачке споменице. Како 
је навео, оне су установљене 
законом пре три године, а своју 
операционализацију доживеле су 
кроз доношење Уредбе на прошлој 
седници Владе.

– Наставићемо да у дело кру гу 
својих надлежности, побо љшавамо 
и положај тих наших суграђана. 
Влада Републике Ср бије, посебну 
п а ж њ у  п о к л а њ а  и  н а ш и м 
најстаријим суграђанима, нашим 
пензионерима. Само у периоду од 
октобра прошле, до јануара ове 
године, пензије су повећане за 20,8 
одсто. Пред седник је најавио да 
ћемо до краја ове године, имати 
још је дан двоцифрен раст пензија, 
што је свакако обрадовало наше 
најстарије суграђане, нагласио је 
министар.

Он је подвукао да се посебна 
брига о пензионерском стандарду 
осликава и кроз иницијативу 
осмишљавања и промовисања, а 
онда и реализације пензионерске 
картице нове генерације.

– Уверен сам да ћу и са дирек-
тором Републичког фонда за пен-
зијско и инвалидско осигурање 
бити у прилици да посетим 
опет Топлички округ, када ћемо 
промовисати пензионерску карти-
цу нове генерације. Потрудићемо 
се да окупимо што је могуће 
ве ћи број јавних предузећа и 
пружалаца услуга, али и прива-
тних предузећа, продајних лана-
ца, установа културе, који ће на-
шим најстаријим суграђанима 
изаћи у сурет са одређеним 
бене фицијама, које ће моћи да 
остваре пензионерском карти-
цом, већ од октобра месеца ове 
године, закључио је министар 
за рад, запошљавање, борачка 
и социјална питања у Влади 
Републике Србије, Никола Села-
ковић, приликом посете Блацу и 
Прокупљу.

Л.С.

Министар Селакови� у посети Блацу и Прокупšу

О значају и потребама социјалних установа

Литерарни конкурс  
за старије основце  
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

О Б Р А З О В А Њ Е

26. мај 2023.

Формирањем Одсека за меди-
цин ске студије при Топличкој 
академији у Прокупљу, умногоме 
је обогаћен садржај ове високо-
школске установе, а млади из 
Прокупља и Топлице који су 
за вршили средњу медицинску 
школу, добили су могућност да 
употпуне своје знање из медицине 
и студирају у свом граду.

Како каже народни посланик из 
Прокупља, прим. доц. др Дарко 
Лакетић, годинама уназад радило 
се на реализацији ове идеје, било 
је разних проблема али се на крају 
све успешно завршило.

– Топличка академија има ве-
лики значај за наш град, а са но-
вим Одсеком, долазиће деца са 
свих страна, која ће овде живети, 
пазарити, а након завршених 
студија, верујем да ће многи овде 
и формирати своје породице. 
Пријемни испит, организоваће 
се у складу са критеријумима 
Топличке академије, а наш циљ је 
да за годину или две дана, Топли-

чка академија броји преко 1000 
студената, казао је др Лакетић.

Одсек за медицинске студије, 
допринеће бржем развоју Проку-
пља и Топлице.

– Добили смо акредитацију за 
студијски програм Струковна 
медицинска сестра, а укупан број 

студената за нову школску годину 
је 88. Примили смо професоре, 
тако да они коју су друга или 
трећа година на некој високој 
медицинској школи у неком 

другом граду, могу код нас да се 
пребаце, нагласио је председник 
Топличке академије, проф. др 

Звонко Златановић и захвалио 
се народном посланику, др Дарку 
Лакетићу, на уложеном напору да 
ова идеја заживи и да Прокупље 
добије своју Академију.

Како је речено, у плану је 
акре д  итација нових смерова за 
медицинске студије, а обзиром на 
велико интересовање деце за овај 
студијски програм, из Академије 
верују да ће уписна квота бити 
проширена.

Подсећамо, Топличка акаде-
мија, основана је одлуком Владе 
Републике Србије, маја месеца 
прошле године. Годину дана 
након тога, маја месеца ове годи-
н е, добила је и акредитацију, а 
свршеним средњошколцима на 
располагању су три одсека, и то 
за пољопривредно - прехрамбене 
ст удије,  пословне ст удије и 
медицинске студије Прокупље.

6. априла 2023.

На основу Одлуке Скупштине 
града Прокупља о одређивању по-
дручја за упис деце у основне шко-
ле на територији града Прокупља 
урађена је рејонизација уписа деце 
у први разред на основу припад-
ности места становања ђака.

– Одлука је донета у циљу пости-
зања равномерне оптерећености 
и коришћења капацитета школа, 
и њом се у складу са законом де-
финишу подручја основних школа 
са којег се уписују ученици у први 
разред основне школе на терито-
рији града Прокупља, казали су у 
локалној самоуправи у Прокупљу.

Подручја градских основних 
школа обухватају делове града, 
који се на основу локација основ-
них школа „Ратко Павловић – 
Ћићко“, „Никодије Стојановић 
Татко“, „9. Октобар“ и „Милић Ра-
кић Мирко“, утврђују овом Одлу-
ком, а у складу са Одлуком о мре-
жи распореда основних школа.

– Направили смо план подручја 
за упис деце у основне школе на 
подручју нашег града и у приказу 
на шеми која ће бити истакнута и 
на нашем сајту, по бојама обеле-
жили реоне тако да ће родитељи 
и тако моћи јасно да виде којој 
школи на основу места становања 

припада њихово дете, казао је Не-
бојша Раденковић члан Градског 
већа Града Прокупља задужен за 
просвету.

Како је нагласио прецизно је из-
вршена и рејонизација по улицама 
тако да се тачно зна из које улице 
у граду деца иду у коју школу, што 
ће много значити родитељима јер 

ће деца да одлазе у најближу шко-
лу од места становања.

– Водило се рачуна да деца при-
ликом одласка и повратка из шко-
ле не прелазе главну прокупачку 

улицу, која је заправо магистрал-
ни пут кроз град и јако је опте-
рећена саобраћајем, нагласио је 
Раденковић.

– Ове године из Прокупља у 
први разред основне школе пола-
зи 377 деце, која су ишла у Пред-
школску установу „Невен“, а може 
да се деси и да тај број буде и већи 

ако се неко дете досели у међувре-
мену, рекао је Раденковић.

Он је истакао да и поред овог 
плана рејонизације деца могу да 
се уписују и друге школе иако не 

припадају том реону али само у 
неким случајевима.

– Рецимо ако прво и друго ста-
рије дете већ иду у ту школу па је 
потребно да и треће дете тамо иде 
због групног одласка у школу, ако 
изабрана школа има продужени 
дневни боравак и за родитеље 
који раде је то једина опција, за-
тим ако је услед промене адресе 
становања дошло и до промене 
школског подручја за упис у шко-
лу, подвукао је Раденковић.

– Директори прокупачких осно-
њвних школа су учествовалиу све-
му овоме, а на састанку који смо 
заказали и родитеље ћемо упо-
знати са новом рејонизацијом и 
након тога она ће почети и да се 
примењује приликом овогоди-
шњег уписа деце у први разред 
основне школе, рекао је Небојша 
Раденковић, члан Градског већа 
задужен за просвету и подвукао 
да је циљ рејонизације да се испо-
штује Локални акцијони план за 
обезбеђење праведног и квалитет-
ног образовања деце на територи-
ји града Прокупља који је усвојила 
Скупштина Града Прокупља.

Такође је навео да је Град Проку-
пље међу три града у Србији који 
су усвојили тај Акциони план.

М.М.

Топличка академиjа акредитовала нови струдиjски програм

Упис деце у први разред основне школе у Прокупšу према плану реjонизациjе

Прокупље добило Одсек за медицинске студије

Полазак у школу према месту становања
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Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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О Б Р А З О В А Њ Е

4. априла 2023.

Дом ученика средњих школа 
у Прокупљу био је домаћин Ре-

гионалне културно-уметничке 
домијаде, која је окупила око 500 
учесника из 14 Домова југоисточ-
не Србије.

Директорка прокупачког До -
ма, Јелена Вуковић је поздрав-
ним говором свечано отворила 
ову манифестацију, пожелевши 
свим учесницима добродошли-
цу, успех у такмичењима, као и 
да из нашег града понесу најлеп-
ше успомене.

– Добродошли на 26. Регионал-
ну домијаду културно-уметничког 
стваралаштва југоисточног регио-
на Србије. Дата ми је привилегија 
да вас поздравим у име деце, за-
послених у нашој установи, Дома 
ученика средњих школа Проку-
пље и Града Прокупља. Част ми је 
да данас будемо домаћини и још 
веће задовољство да вас видим у 
оволиком броју. Народно позо-
риште у Београду има своју сцену 
„Раша Плаовић“, београдско позо-
риште Атеље 212 има своју сцену 
„Мира Траиловић“, Српско народ-
но позориште у Новом Саду има 
своју сцену „Јован Ђорђевић“, које 
носи име оснивача Позоришта и 
аутора текста наше химне „Боже 
правде“. Ја вас све поздрављам са 
сцене „Хранислав Драгутиновић“, 
Аматерског позоришта из Проку-
пља, једног од најнаграђиванијих 
позоришта у Србији, нагласила је 
Вуковић.

Она је овом приликом подсети-
ла на велики јубилеј, 100 година 
Културно-уметничког друштва 
„Абрашевић“, који је обележен пре 
две године и додала да позорница 
прокупачког Дома културе има 

своју богату историју и лепоту 
културно уметничког стварања.

– И баш због тога није ово зда-
ње Дома културе случајно баш на 

овом месту, поред цркве Свети 
Прокопије, која је једна од нај-
старијих у Србији. Ова сцена је 
у подножју брда Хисар које оба-
вија наша прелепа река Топлица. 
Баш ту негде, од подножја до цр-
кве и врха Хисара, своја најлеп-
ша дела, своје најлепше песме, 
написао је Раде Драинац, наш 
песник који се чита и рецитује 
где год у свету Срба има. Из тог 
разлога, драга наша децо, наши 
ученици, ви који глумите, пе-
вате, играте, плашете, говорите 
стихове, немојте се изненадити 
ако данас имате своје најбоље 
извођење, јер ова сцена има по-

себну моћ давања уметности, ис-
такла је Вуковић.

Овом приликом она се захва-
лила свима који су подржали и 

помогли реализацију ове велике 
манифестације: Министарству 
просвете Сектору за ученички и 
студентски стандард, Граду Про-
купљу и градоначелнику Милану 
Аранђеловићу, већнику за просве-
ту Небојши Раденковићу, Пољо-
привредној школи „Радош Јовано-
вић Сеља”, директорима средњих 
школа, директорки Дома културе, 
Топличкој академији, Туристичкој 
организацији Прокупље, Музеју, 
Општој болници, Дому здравља, 
Полицијској управи, као и свим 
сарадницима, запосленима и деци 
Дома ученика у Прокупљу.

Доделом награда и захвалница 

завршена је Домијада у Прокупљу, 
а најуспешнији учесници, они који 
су освојили прва места, пласирали 
су се за Републичку домијаду која 

ће од 12. до 14. маја бити одржана 
у Београду.

Дом ученика средњих школа у 
Прокупљу освојио је три прва ме-
ста, у фолклору, модерном плесу 
и уметночкој фотографији. Друго 
место припало је такмичарима у 
народној етно музици, поетском 
приказу, драмском приказу и 
примењеној уметности (костим), 
а треће су заузели такмичари у 
макетарству. 

Учесници Домијаде у Прокупљу 
су ове године понели много награ-
да, признања, али и лепих успоме-
на из нашег града.

Љ.М.

Дом ученика средœих школа у Прокупšу дома�ин регионалне манифестациjе

Одржана Домијада културно-уметничког 
старалаштва
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

О Б Р А З О В А Њ Е

Поводом Дана установе Предшколске установе „Невен“

Одржан маскенбал под називом „Отвори се 
цвете плави“

Традиционални пролећни ма-
скенбал Предшколске устаноиве 
„Невен“ , који се сваке године ор-
ганизује поводом Дана установе, 
24. маја, одржан је у препуној хали 
„Др Зоран Ђинђић“.

Велика манифестација ове го-
дине носи назив „Отвори се цвете 
плави“, а окупила је децу, васпи-
таче, родитеље, да заједно поделе 
дечије радости, љубав и лепоту 
дружења.   

Поздрављајући прису тне и 
пожелевши им добродошлицу, 
директорка ПУ „Невен“ Весна Јо-
вановић је казала да установа по-
стоји 74 године и да је ово велик 
дан за наш град, дан за који се сви 
са радошћу припремају.

– То је празник за очи и душу 
свих нас. Наши најмлађи обукли 
су најлепше костиме, а старији 
су нам приредили своје музичке 
тачке. За овај дан труд су уложила 

деца, васпитачи и родитељи, каже 
Јовановић и додаје да је музика и 
плес право уживање и да се ова-
кви тренуци дуго памте. 

– Наши најстарији другари убр-
зо ће напустити вртић, јер су од 

септембра ђаци прваци. Растају 
се са својим васпитачима са ко-
јима су кренули у живот, расли, 
васпитавали, сазревали. У вртићу 
су раширили своја крила и сада 
спремно крећу у будуће изазове. 

Зато је данас њихов дан, дан цве-
ћа и дан вртића, аони су најлепше 
цвеће нашег града.

Као и сваке године, на овој раз-
драганој, шареноликој манифе-
стацији, уз много добре музике, 
маштовитим костимима и коре-
ографијама, малишани су се пре-
ставили занимљивим сценским 
наступима, које су вредно при-
премали заједно са својим васпи-
тачицама.                                    Љ.М.
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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17. маја 2023.

Ученици Техничке школе 
“15. мај“, образовног профила 
„моделар одеће“,  поново с у 
обрадовали Прокупчане, ревијом 
од 30 модела најмаштовитијих 
хаљина, које су представили у 
галерији „Божа Илић“, у оквиру 
„Дана музеја“, под називом „Летња 
чаролија“.

Ово је била посебно лепа при-
лика, на којој су се посетиоци 
уверили, како знање, маштовитост 
и креативност могу произвести 
чаролију, уткану у приказаним 
уникатним моделима, које су 
под будним оком наставника, 
израдили ученици „техничари 
моделари одеће“. У мају ове го-
дине, из школе ће изаћи прва 
генерација дипломираних учени-
ка овог смера, у коме се ради мо-
деран дизајн, савремено и есте-
тско обликовање и одевање, уз 
конструкције и моделовање на 
компјутерима по посебним про-
грамима.

– Није наодмет да се подсетимо 
од када постоји текстилни смер 
у нашем граду. Према подацима 
први пут се помиње 1975. године 
као кројач мушких одела. Од 
тада, па надаље, ова струка живи 
у нашој школи. Данас, у оквиру 

овог смера школују се ученици 
са звањем „техничар моделар 
одеће“ и њихово образовње траје 
четири године. Стицањем знања 
и вештина, ученици развијају 
своју креативност, тако да рад са 
тканинама постаје права магија. 
Све је то једна занимљива игра 
у којој правила нису сувопарна, 
већ подстрек да се ученик докаже 
и уметнички изрази, истакла је 
директорка Техничке школе „15. 
мај“ Биљана Миленковић.

Посетиоци су уживали у кре-
аци јама са маштовитим нази вима, 
а само неке од њих су „Летња ноћ“, 
која је, како су навели, за изузетне 
девојке које знају да отворе своје 
срце, само посебним особама у 
летњој ноћи. Представљена је 
и креација „Долина лептира“ у 
којој се можете шетати у потрази 
за сребрним и незаборавним 
данима детињства, потом и 
многе друге, попут „Цветне ва-
нилије“ модне комбинације, која 
привлачи опојним мирисима и 
одише савршенством. Велико 
одушевљење присутних изазвале 
су и величанствене хаљине и 
модне комбинације „Лаванда у 
ноћи“, „Траг ветра“, „Магична 
роса“, Осећај мистике“ и многе 
друге.

Л.С.

12. маја 2023.

Промоцијом смерова, показним 
вежбама за грађанство, као мере-
њем крвног притиска пролазни-
цима, ученици прокупачке Меди-
цинске школе „Др Алекса Савић“ 
обележили су  12. мај – Међународ-
ни дан сестринства, који се тради-
ционално обележава у знак сећања 
на дан рођења Флоренс Најтингејл, 
чијом је заслугом сестринство при-
знато као професија.

-Овај дан обелезавамо сваке го-
дине, а Ђачки парламент је иници-
јатор овогодишњег обележавања 
уз подршку и помоћ наставника 
здравствене неге и свих ученика, 
рекла је Данијела Киковић, на-
ставник здравствене неге и руко-
водилац Ђачког парламента.

Како је истакла у оквиру обе-
лежавања поменутог датума ор-
ганизована је промоција свих 
здравствених смерова Медицин-
ске школе, као што су смерови 
медицинска сестра – техничар, 

гинеколошко акушерска сестра, 
педијатријска сестра – техничар и 
здравствени неговатељ.

-Наши ученици су на импро-
визованим лекарским пултовима 
приказали грађанима шта они 
у ствари раде, како узимају крв 
на анализу, указују прву помоћ, 
дају ињекције и санирају повреде 
и отворене ране, јер почетак се-
стринства је заправо у школама, 
рекла је Данијела Киковић.

У оквиру ове акције велики 
број грађана Прокупља данас је 
измерио свој крвни притисак и 
на тренутак застао да се упозна са 
приказом начина рада медицин-
ских сестара чија професија под-
разумева ефикасну комуникацију 
са пацијентима, преданост позиву 
и хуманост.

Као носиоци здравствене неге, 
медицинске сестре и техничари су 
често под великим притиском све 
већих изазова са којима су суочени.

Према подацима Светске здрав-
ствене организације, до 2023. го-

дине ће свету бити потребно још 9 
милиона медицинских сестара да 
би се остварили развојни плано-
ви свих земаља у свету а то указује 
на велику важност сестара и неза-
мењљивост ове професије.

У оквиру Међународног дана 
сестринства, апелује се на орга-
низације и установе, да уваже ову 

професију и да сваке године одају 
признање медицинским сестрама 
и техничарима за њихову пожр-
твованост и бригу о пацијентима.

Такође се апелује и на то да је 
потребно издвајати средства на-
мењена за њихово стручно усавр-
шавање и константан развој.

М.М.

Модна ревиjа ученика прокупачке Техничке школе

Медицинска школа у Прокупšу обележила Ме�ународни дан сестринства

Хаљине у бојама лета

Промоција смерова, показне вежбе и мерење 
крвног притиска 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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19. маја 2023.

Матине под називом „Сачу-
вајмо их од заборава“, чланова 
Музичке секције Гимназије и Ме-
дицинске школе, одржан је у На-
родном музеју Топлице, у оквиру 
манифестације „Музеји за 10“.

Млади и талентовани инстру-
менталисти и солисти показали 
су да је музика најбољи начин да 
се традиција и народно стварала-
штво сачувају од заборава.

 – На приредби у подне насту-
пили смо заједно, музичка секција 
Гимназије и Медицинске школе, са 
жељом да кроз песму и инстру-
ментално извођење покажемо 
наше народно стваралаштво и 
чувамо га од заборава. Публика 
је имала прилику да чује и музи-
ку великих страних композитара 
којом смо проширили данашњи 
репертоар, казала је професор 
музике Татјана Цветановић, која 
предводи ове младе музичаре. 
Како истиче, овакве манифеста-
ције су прилика да деца покажу 
свој таленат и музичко умеће, као 
и да се истовремено припреме за 
републико такмичење у извођењу 
традиционалне песме које се одр-
жава у Београду.

Композицијом „Дунавка“ Сте-
вана Мокрањца, коју је на клави-
ру извела ученица Ленка Ристић, 
почео је матине у Музеју, у којем 
је публика уживала. Едис Сушица 
свирао је Шопенов „Ноктурно“, 
а потом је певачка група извела 
народне песме „Ситан камен до 
камена“ и „Уродиле жуте крушке“.

У наставку програма наступио 
је дуо Дамир и Едис Сушица, који 
су на виолини и клавиру извели 
„Мађарски чардаш“.  Чули смо и 

печалбарску песму са Косова и 
Метохије „Маријо бела кумријо“ 
у извођењу Анђелине  Ранђело-
вић.  Композицу „Тамо далеко“ 
свирали су Ленка Станковић и 
Матеја Томовић, на виолини и 
хармоници.

Песмом „Косовски божури“ на-
ступили су Мина Стајковић и Ма-
теја Томовић, док је стихове једне 
од најлепших песама Јована Јова-
новића Змаја, „Песма о песми“, 
говорила  Ања Милетић.

Матине ученика Гимназије и 
Медицинске школе завршен је пе-
смом „Ово је Србија“ коју су из-
вели инструменталисти и певачка 
група обе школе.

Љ.М.

16. маја 2023.

На програму манифестације 
„Дани музеја“, која се одржава у 
Прокупљу, нашао се и угледни 
час Техничке школе „15. мај“ из 
физике, хемије и математике. 
На њему су са становишта ових 
наука, ученици и предметни на-
ставници извели интересантне 
експерименте на тему „Занимљиво 
јаје“. На самом почетку овог 
угледног часа, један део је био 
посвећен физици, а наставница 
овог предмета у Техничкој школи, 
Биљана Ристић Тасић је рекла да 
су све три поменуте науке веома 
повезане и да једна другу никако 
не искључују, већ допуњују.

– Када је реч о физици и теми 
„Занимљиво јаје“, деца су показала 
однос масе и густине и кроз 
разне врсте и густине течности 
могли смо да видимо како се јаје 
понаша. Видели смо како се оно, 
као нехомогено тело, понаша у 
различитим врстама течности и 
на основу тога одредили просечну 
или средњу густину јајета. Овај, 
први део екперимента, везан је 
за физику, други део за хемију, 
а трећи за математику. Све три 

науке су повезане и свака из свог 
домена проучавања, даје одговоре 
везане за задату тему, рекла је 
наставница физике.

Она је додала да ће се кроз 
делове часа, које ће на крају обје-
динити, објаснити повезивање 
природних наука, а у делу из ма-
тематике, објаснити тачно како се 
зове облик јајета и још неке за ни -
мљиве ставри везане за ову тему.

Ове три науке су, према њеним 
речима, веома повезане и зависе 

једна од друге, јер се многе лек-
ције кроз средњошколско обра-
зовање понављају, а овакви ча-
сови су нешто што је важно и за 
само утврђивање онога што је 
научено кроз теорију на редовним 
часовима.

– Конкретно, ове године је ово 
други угледни час који ја држим, 
први сам одржала у школи, а тема 
је била „вискозност“, која им је 
била веома занимљива. Када у току 
огледа има обојених течности, онда 

ученици могу визуелно да виде и 
тај део им је најинтересантнији. 
Најбоље уче оно што виде на 
примеру практично, а још боље оно 
што сами одраде, јер неке материје 
теоријски знају да буду и озбиљне 
и тешке, а лакше се савладавају 
кроз практичне примере, истакла 
је Тасић.

Како је нагласила, важност одр-
жавања угледних часова, порасла 
је нарочито последњих година, 
у време корона вируса, када се 
настава одвијала онлајн.

– Едукацијом ИТ сектора, иако 
нисмо имали лабараторијске усло-
ве, научили смо да користимо 
не  ке електронске алате и на тај 
начин приближимо деци оно што 
је могло на тај начин да се види. 
Уназад пет година практикујемо 
овај начин рада, јер је практичан 
рад непоновљив и највише даје, 
деца тада најбоље памте, лакше 
уче и усвајају градиво, нагласила 
је наставница физике из Техничке 
школе „15. мај“ Биљана Ристић 
Тасић.

У овом програму, учестовале су 
и наставнице математике Слађана 
Трајковић и хемије Виолета Тон чић.

Л.С.

Угледни час из физике, хемиjе и математике

Музичка секциjа Гимназиjе и Медицинске школе на матинеу у Музеjу

На тему „Занимљиво јаје“

„Сачувајмо их од заборава“

О Б Р А З О В А Њ Е
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

15. маја 2023. 

У оквиру Националне недеље 
музеја, у Народном музеју То-
плице, отворена је изложба 
исто ричара кустоса Маје Димић 
и музејског саветника Дарка 
Жар ића, под називом „Новац и 
банкараство у Топлици“.

– Ово је заједничка, али моја 
прва изложба, коју сам припре-
мила захваљујући несебичној по-
моћи мојих колега, првенствено 
музејским водичима Маријани 
Остојић и Соњи Ивановић, рекла 
је Маја Димић, представљајући 
ову интересантну поставку при-
сутнима на самом отварању.

Занимљивост, везана за ову 
област јесте то да већина гра-
ђа на Топлице није ни знала да 
прокупачки музеј има нуми зма-
тичку збирку, иако је она основана 
1946. године, са самим оснивањем 
ове установе културе.

– Примерци у збирци су наба-
вљени откупом и посредством 
дародаваца и проналаском слу-
чајних налазача, који се налазе 
на локалитетима на територији 

града. Данас нумизматичка збирка 
поседује 436 примерака у имусу и 
343 примерка, у такозваној сту-
дијској збирци нумизматичког 
мате ријала, рекла је аутора изло-
жбе, историчар кустос у Наро-
дном музеју Топлице Маја Димић.

Она је навела да, нумизматичка 
збирка, коју посетиоци могу да 
виде на овој изложби, поседује 

новац из римско- византијског 
периода, затим из 16, 17, и 18 и 
19 века европских земаља и 19 
и 20 века српског новца, који 
представља највећи део нуми-
зматичке збирке Народног музеја 
Топлице.

– Поред самог новца који 
смо изложили, хтели смо да 
прикажемо да је 1965. године у 

Комбинату обојених метала у 
Прокупљу изрђивана рондела, 
полуфабрикант за прављење 
кованог новца, који се на даљу 
обраду слао у Ковницу Народне 
банке Југославије. Израда рондела 
је трајала све до осамдесетих 
година, када је пребачена у Горњи 
Милановац, а у Фабрици обојених 
метала је настављена производња 
трака за прављење новца, истакла 
је кустос Димић.

Она је нагласила да изложба 
садржи и паное на којима се 
налазе фотографије о банкарству у 
Топлици, односно о „прокупачкој 
банци“, која је постојала у периоду 
између два светска рата.

Изложбу је отворила већник 
за култ уру Града Прокупља 
Милица Ерић а исту су посетили 
и  у ченици Основне  школе 
„Никодије Стојановић Татко“, а 
Славољуб Гвозденовић и Милан 
Лазић из одељења четвртог два, 
учитељице Оливере Ђорђевић, 
поклонили су Музеју новчанице, 
које ова установа културе није 
имала у својој збирци.

Л.С.

19. маја  2023.

Манифестација „Музеји за 10“ 
завршена је у Народном музеју 
Топлице, позоришном представом 
Драмског студија прокупачке 
Гимназије и њиховом представом 
„Оно су хтела…деца“.

У току ове, Националне недеље 
музеја, публика је имала прилику 
да види и присуствује различитим 
радионицама, трибинама, јавним 
часовима, књижевним вечерима, 
модној ревији, концерту, у чијим 
садржајима се, у зависности од 

инте  ресовања, могло наћи за сва-
кога понешто.

Само један у низу догађаја, који 
је улепшао ову недељу у нашем 
граду, јесте и радионица „Музеј 
у коферу“, у којој су са музејским 
водичима Александром Ђукић и 
Наташом Јовановић, разговарала 
деца из издвојених одељења у 
Бабином Потоку и Стражави, 
Основне школе „9. октобар“.

– Било је врло интересантно 
и занимљиво, деца су активно 
учествовала у свему што смо за-
мислиле. Успеле смо да од њих 

добијемо одговоре на питање 
шта је све то што може да стане у 
кофер, а да је предмет из музеја, 
тачније из Етнолошке збирке. 
Представиле смо им музеј онакав 
какав је био од давнина, али и не-
к  о далеко време када није било 
струје и савремених технологија, 
дигиталних апарата. Тражиле смо 
да зажмуре и замисле да путују 
у далеку прошлост, како би ма-
кар на тренутак осетили неко 
сасвим другачије време, рекла 
је музејски водич Александра  
Ђукић.

Она је истакла да у овој радио-
ници, са ученицима прокупачких 
школа, раде већ две године и да јој 
се сви увек обрадују.

Старији посетиоци прокупачког 
Музеја јутрос су били и ученици 
прокупачке Гимназије, када су на 
радионици „Све што сте хтели 
да питате о археологији, а нисте 
смели“, урадили баш то, питали 
су археолога кустоса Сању Црно-
брњу Красић о свему што их инте-
ресује из ове области.

Л.С.

Отворена изложба „Новац и банкарство у Топлици“ 

О археологиjи и предметима из Етнолошке збирке прокупачког Музеjа

Из нумизматичке збирке прокупачког Музеја

Подршка у професионалној орјентацији
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

5. маја 2023.

Одласком делегације топличких 
писаца и представника топличких 
установа културе на Драинчев 
гроб, 3. маја су програмом у Бео-
граду отпочели 54. Драинчеви 
књи жевни сусрети.

Тачно 80 година од смрти Дра-
инца, Топличании, љубитељи 
његове поезије положили су 
цве  ће на његов гроб и одржали 
при годан програм. Драинчеву 
песму Нирвана, коју је на његовој 
сахрани 3. маја 1943. године реци-
товао првак београдског Народног 
позоришта Миливоје Живановић, 
изговорио је прокупачки глумац и 
кантаутор Срђан Сиђа Живковић, 
један од добитника награде Ше-
шир Миливоја Живановића. Бе -
седу о Драинцу одржао је ди рек-

тор Народне библиотеке „Раде 
Драинац“ у Прокупљу Драган 
Огњановић.

У Удружењу књижевника Ср-
бије, уз учешће бројних песника 
из Прокупља, Ниша, Београда 
и других градова, организована 
је промоција књиге Ратомира 
Тимотијевића Тима – „Живот 
је поезија – Тим и пријатељи“ у 
издању „Удружења књижевника 
Србије“. У програму су учество-
вали приређивач, уредник три-
бине УКС Видак Масловарић, 
главни и одговорни уредник 
„Књи  жевних новина“ Братислав 
Ми лановић, директор прокупачке 
библиотеке Драган Огњановић, 
а стихове су читали и: Живко 
Ни ко лић, Мома Дедић, Власта 
Ценић, Биљана Тасић, Слађан 
Милошевић, Душан Мијајловић 
Адски, Зоран Х. Радисављевић, 

Срђан Сиђа Живковић, Ивана 
Ђурковић, Слободан Кањевац 
и други. Сала Удружења књи-

жевника Србије била је испуњена 
до последњег места.                  

Л.С.

9. маја 2023.

Гост овогодишњих „Драинчевих 
сусрета песника“, био је и познати 
песник, новинар и главни и 
одговорни уредник Радио Бео града 
2, Радоман Кањевац, који је у нашем 
граду имао књижевно вече. На тој 
књижевној вечери, која је носила 
назив „Грешне мисли на светим 
местима“, он је говорио своје нове 
и необјављене стихове. То је била 
прилика да поразговарамо са њим 
о стварима које га сада окупирају, 
новим песмама, наградама и 
боравку у нашем граду.

Први пут сте били на књи-
же вној манифестацији „Драин-
чеви сусрети песника“, која се у 
Топлици, одржава више од пола 
века. Шта Ви мислите, колико је 
важно одржавати овакве манифе-
стације?

– Овде сам дошао на позив 
Драгана Огњановића и библиотеке 
„Раде Драинац“. За мене учешће на 
овој манифестацији представља 
изузетну част, у години у којој 
обележавамо 80 година од смрти 
тог нашег великог песника. У 
нашој култури која понекад има 
кратко памћење веома је важно 
одржавати овакве манифестације 
и неговати сећање на наше највеће 
људе чије дело представља у исто 
време и путоказ и подсетник да 
ништа не почиње од нас.

Колико Вам је Драинац близак 
и има ли Ваша поезија било какве 
сличности са његовом? Да ли она 
може бити надахнуће за стварање?

– Раде Драинац је носио име које 
је у нашој поезији, још од Његоша, 

било нека врста заштитног знака 
за добру поезију. Ни Његошу, као 
ни Драинцу, то није било право 
име, али, кад се оно изговори, 
помислимо пре свега на једног од 
та два човека. Мени је Драинчева 
поетика веома блиска јер сам се и 
сам, понекад, осећао у исто вре-
ме и као бандит и као песник. 
У стиховима тог „непријатеља 
ака демија, цркава и музеја“ има 
нешто од поетике читаве моје 
генерације, која је васпитавана на 
рок музици и критици свега по-
стојећег.

Негде сте изјавили да се песник 
обично памти по једној песми. Шта 
мислите, по којој ће Вас пам тити?

– То заиста не могу да Вам ка-
жем. Римски издавач „Олтре ил 
Маре“ је недавно објавио мо ју 
књигу „Као рука низ врат кон-
трабаса“ на италијанском језику. 
Та књига је, у извесном смислу, 
цела као једна песма, објавио сам 
и једну поему која је, такође, само 
једна песма у целој књизи. Људима 
су свакако најпознатије оне песме 
које сам писао за „Галију“, као 
што су „Да ли си спавала“, „Кад 
ме погледаш“, „На твојим уснама“. 
Мис лим да ће се, у сваком случају, 
нај више памтити оно што највише 
подсећа на мене, што не личи ни 
на једног другог песника.

О неким градовима сте напи сали 
песме пре него сте их по сетили. 
Да ли ћете можда, неке стихове 
посветити Прокупљу? Какве утиске 
сте понели одавде у Београд?

– Наши јужни градови имају 
неку топлину која прија сваком 
човеку, одакле год он долази. 

Та топлина се осећа у ваздуху, 
у гостопримству и осећајности 
људи, какву ретко можете срести 
у другим крајевима. У Прокупљу 
сам се осећао као код куће и због 
неких, мени драгих, презимена 
које можете срести само у мом и 
у топличком крају.

Ви сте новинар и песник. Шта 
мислите чија реч је јача, новинара 
или песника?

– То је неупоредиво. Новинарска 
реч има ограничен век трајања. 
Песничка реч траје заувек.  Нови-
нар пише за савременике. Песник, 
у неком узвишеном смислу, пише 
за други живот, за онај свет.

Да ли све песме морају имати и 
носити неку поруку читаоцима?

– Добра песма не мора да има 
никакву поруку. Довољно је 
да пробуди у Вама нешто што 
је необично, лепо, неописиво. 
Поруку можете послати и мобил-
ним телефоном.

Шта нам можете рећи о новим и 
необјављеним стиховима „Грешне 
мисли на светим местима“, које 
сте представили прокупачким 
љубитељима писане речи на „Дра-
ин чевим песничким сусретима?“

– То је наслов моје нове књиге 
песама, која ће, надам се, бити 
објављена ове године. То су песме 
које представљају наставак онога 
што сам до сада писао. Тај наслов 
је стих из једне песме у коме се 
каже да се истина, поред осталог, 
налази у „грешним мислима на 
светим местима“.

За крај, ако је то у реду, да на-
шим читаоцима, упутите неку 
поруку.

– Хвала вам на гостопримству 
и што, са таквом посвећеношћу, 
негујете сећање на једног великог 
песника.

Л.С.

54. Драинчеви кœижевни сусрети

Поезиjа Каœевца на Драинчевим кœижевним сусретима

Обележавање 80 година од смрти писца

Важност неговања сећања на великог песника
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

17. маја 2023.

У оквиру књижевне манифеста-
ције Драинчеви сусрети песника 
а у духу са бројем година сусрета, 
који се ове године одржавају по 
54 пут, ученици 5/4 разреда про-
купачке Основне школе „Нико-
дије Стојановић -Татко“ имали су 
част и задовољство да се на једном  
школском часу упознају и друже 
са познатим и признатим савре-
меним српским писцима за децу.

Тако су дечији песници Ана 
Стојановић, Бранко Стевановић 
и Срђан Живковић-Сиђа својом 
поезијом кроз песму игру и глу-
му током 45 минута разгалили и 
забавили ученике петог разреда 
најстарије прокупачке основне 
школе.

Ана Стојановић иначе настав-
ница енглеског језика из Блаца 
деци се представила својом пр-
вом збирком песама под нази-
вом „Здраво се храним, тако се 

браним“. Бранко Стевановић до-
битник бројних признања у сфе-
ри књижевности за децу и јако 
продуктиван дечији писац, овог 
пута се представио својим збир-
кама песама „Урнебесна физика“ 
и „Урнебесна хемија“ док је Срђан 
Живковић – Сиђа својим неверо-
ватним позоришним шармом и 
бескрајним талентом и стихови-
ма на само себи својствен начин 
засмејао и развеселио децу.

Ентузијасти у неговању лепих 
речи кроз песме, приче, глуму и 
музику учесници многих фести-
вала, манифестација и конкурса 
очарали су децу како својим ша-
љивим казивањем тако костимо-
графијом и игроказима праћеним 
музиком и песмом.

Деца како само она знају у свој 
својој лепоти и радости живота, 
су песницима узвратила „истом 
мером“ позоришним игроказом 
са темом из филма „Лајање на зве-
зде“ по мотивима романа Мило-

вана Витезовића, као и стиховима 
познатих српских песника за децу.

Било је то право задовољство 
за све па су у дружењу уживали 
и ученици и песници који су на 
тај начин децу пребацили у неки 

леп и безбрижан свет, раздрага-
ног и безбрижног детињства, без 
тешких ствари и суморних деша-
вања из свакодневнице која их 
окружује.

М.М.

12. маја 2023.

У Спомен соби Драинац, одр-
жана је промоција књиге „Пи-
онири филма и фотографије 
југа Србије“, аутора, новинара и 
публицисте Бранислава Милто-
јевића. Прокупачким љубитељима 
писане речи, али и филма, о овој 
књизи су, поред аутора, говорили 
и Дејан Дабић и Срђан Савић.

Монографија је  штампана 
по водом пет и по деценија по-
стојања Фестивала глумачких 
ос тварења домаћег играног фил-
ма. Она између осталог садржи 
развој сниматељске делатности 
и биоскопске мреже, од 1908. 
па негде до завршетка Другог 
светског рата и открива нове и 
старе „слике“ из живота пионира 
нишког и српског филма, али 
нуди и неке занимљиве детаље о 
развоју фотографске делатности. 
Рукопис је, како је навео рецен-
зент Слободан Крстић, аутор 
конципирао у седам одвојених 
поглавља, алудирајући на култни 
филм „Седам самураја“ А. Куро-
саве из 1954. године, то јест, шест 
година касније је реализован вес-
терн римејк „Седморица вели-
чанствених“ Џ. Стерџеса.

На страницама ове занимљиве 
монографије нашло се и поглавље 
под називом „Раде Драинац у 
раљама нове уметности“, или како 
је „песник или бандит“ режирао 

чисти филм „Сунчани монокл“.
Аутор ове монографије је рекао 

да је она настајала годинама, још 
боље рећи деценијама, тачније 
од тренутка када је почео да са-
купља, мање или више битне ин-
формације о филму и да их архи-
вира.

– Настала је на мемоарским се-
ћањима и сведочанствима „жи-
вих људи“, али и подацима позај-
мљеним из штампе, преузетим 
из периодике, цитираним из 
исто ријских уџбеника, па чак, 
базираним и на неким сачуваним 
филмским, кинотечким мате-

ријалима. Пошто се монографија 
заснива на релативно сигурним 
и годинама сакупљаним „сли-
кама“ и приликама из живота 
пи о нира филма и првих јужно-
србијанских кино-ударника, на 
историјским фактима, цитате 
смо поткрепљивали нешто про-

ширеним фуснотама и тек-
стуалним дигресијама, које чес-
то штрче из датог садржајног 
контекста. Биле су нам битне, 
како бисмо што сликовитије при-
ближили мало знана или дели-
мично позната сазнања о филмској 
прошлости, показали како су и 

колико заноси пионира и њихов 
ентузијазам били плодоносни и 
снажни, како су у целулоидном 
веку филма сањали, отворених 
очију, рекао је између осталог 
аутор монографије „Пионири 
филма и фотографије југа Србије“ 
Бр а нисла в  Ми л тојевић,  на 
прокупачкој промоцији.

Он је истакао да оваква или 
слична истраживања немају ви-
д љивог краја, нити су једним 
скромним монографским изда-
њем, склопљена за сва садашња 
и будућа времена, те се из тог 
ра з  лога и нада, да ће она бити 
подстрек млађим филмофилима, 
да почну озбиљније да трагају за 
сопственим идентитетом, коре-
нима развоја и опстанка, сада већ 
древног, механичког изума браће 
Лимијер, али и да паралелно 
истражују уметност и технику ра-
звијања класичне, аналогне фото-
слике.

Овај занимљив рукопис, пре-
ма речима рецензента књиге 
Слободана Крстића, посвећен 
је давно прошлом веку филма и 
старом добром биоскопу, из којег 
се преко сто година ширио мирис 
нитратне и целулоидне траке, као 
и познатим и до сада анонимним 
пионирима, који су у нишкој ва-
роши, али и на југу Србије, ши-
рили филмску и фотографску 
културу.

Л.С.

Драинчеви сусрети – Дечиjи песници са децом и за децу

Монографиjа „Пионири филма и фотографиjе jуга Србиjе“ 

Поезија кроз песму, игру и глуму

О старом добром биоскопу
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

9. маја 2023.

Народна библиотека „Раде 
Дра инац“, објавила је књигу Ра-
да Драинца, под називом „Бран-
ко Лептир, живот од бога и љу ди 
заборављених песничких скит-
ница“, која је представљена на 
овогодишњим Драинчевим су-
сретима песника.

– У свом бурном и кратком 
животу, Раде Драинац је створио 
бројне песме, приповетке, путо-
писе, есеје, позоришне критике, 
драму. Оцењен је као важан пе-
сник српске модерне књижевно-
сти, док је по осталом делу слабо 
помињан. Захваљујући новом 
читању на светло дана почели су 
да излазе његови прозни бисери, 
попут „Бранка Лептира и живо-
та од бога и људи заборављених 
песничких скитница“. У том дир-
љивом делу, које наводи на сузе и 
смех, приказана је и слика старог 
Београда иза сјајних кулиса, рекао 

уредник овог издања Зоран Жив-
ковић.

Он је истакао да је, доча ра ва-
јући судбину кукавног ју на ка, 
који болује од пијанства, беску-
ћништва, немаштине, шашавости, 
наивних стихова и сањарења о 
уметничкој слави, Драинац се 
суочио са својим ликом у ис-
кривљеном огледалу.

– Храбрио се да га надареност 
ипак извлачи са дна, до кога је, 
због злоупотребе алкохола, лум-
перајки и кавги често падао. Пре 
него што је напустио овај свет и 
отишао у вечност, Раде Драинац 
се постарао да име Бранка А. Се-
кулића Лептира, добије макар зрн-
це књижевне славе. Да не остане 
забележено само у полицијским 
картотекама, уз речи „Пробисвет 
и вуцибатина, самозвани песник“. 
Свом омиљеном стихоклепцу, по-
светио је романсирану биографи-
ју, која врви од пијаних лакрдија, 
затворских и љубавних заврзлама. 

Тако је реклама узвикивана на ва-
шарима „Слатке као мед и хладне 
као лед, песме Бранка Лептира, 
наставили да траје и тражи своју 
публику, нагласио је Зоран Жив-
ковић, представљајући Драинче-

ву књигу „Бранко Лептир, живот 
од бога и људи заборављених пе-
сничких скитница“, пред проку-
пачким поштоваоцима Драинче-
вог лика и дела.

Л.С.

28. априла 2023.

У препуној сали Дома културе 
у Прокупљу и на велико задовољ-
ство Прокупчана синоћ је одржан 
јединствени концерт Културно 
уметничког друштва „Абраше-
вић“ под називом „Сусрети гене-
рација“.

Уз велику пажњу суграђана, 
који су за овај концерт тражи-
ли карту више и за које је сала 
Дома културе у Прокупљу била 
сувише мала, у прелепом ам-
бијенту свечане дворане једног 
од најлепших прокупачких зда-
ња, наст упили су фолклори-
сти и певачи народних песама 

КУД „Абрашевић“ свих генара- 
ција.

– Традиционално за све наше 
наступе влада велико интере-
совање грађана али за синоћни 
концерт и што се тиче наступа и 
квалитета оног што је приказано, 
а и великог интересовања грађана, 
могу да кажем да је један од најбо-
љих до сада, казао је кореограф и 
вођа фолклорног ансамбла „Абра-
шевић“ Горан Динић.

Он је подвукао да је концерт 
који је окупио играче и певаче 
свих генерација под називом „Су-
срети генерације“ у Прокупљу 
одржан по други пут заредом.

Публици су се представили 

фолклорни извођачи пет генера-
ција у шест фолклорних постава, 
почев од најмлађег узраста фол-
клориста од пет до најстаријих од 
55 и више година.

Уз пратњу оркестра Дома култу-
ре под управом Бобана Костића, 
на концерту који је трајао готово 
два сата, присутне су забављали 
фолклористи у народним ношња-
ма и народним колима из целе 
Србије, сатканих у девет сплетова 
игара.

Праћени громогласним аплау-
зима и овацијама пред препуном 
салом поред фолклориста насту-
пило је и више извођача свих уз-
раста са 14 изворних народних и 

традиционалних песама из целе 
Србије.

Фолклорни ансамбл КУД „Абра-
шевић” негује традицију дужу од 
сто година. Наиме прокупачки 
фолклористи су 2021. године обе-
лежили стогодишњицу постојања.

Старији и млађи чланови Фол-
клорног друштва „Абрашевић“, 
синоћ су се на радост Прокупча-
на, још једном окупили и показали 
колико су успешни и како раде на 
очувању националног идентите-
та, а све у циљу уздизања нацио-
налног бића и обнове националне 
свести српског народа.

М.М.

Драинчев „Бранко Лептир, живот од бога и šуди заборавšених песничких ситница“

Величанствен наступ Фолклорног ансамбла КУД „Абрашеви�“ 

Прозни бисери пред прокупачком публиком

Одушевили прокупачку публику 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

20. априла 2023.

Представу, под називом „Оне 
су хтеле нешто…деца?“, чланови 
аматерског Драмског студија 
прокупачке Гимназије, премијерно 
су извели крајем априла у Дому 
културе. Повод је био врло леп, а 
реч је о 20 година постојања овог 
средњошколског студија.

Комад је настао према текстови-
ма Милене Деполо и Милене 
Марковић, режија је колективна, 
док је супервизор за време њеног 
настајања, био дугогодишњи по-
зоришни редитељ Зоран Цветко-
вић.

У представи, коју су, са великим 
задовољством поделили са пуб-
ликом у Прокупљу, а једва чекају 
да то ураде и у Београду, Северној 
Македонији и Сарајеву, игра де-
сеторо талентованих глумаца. 
Они истичу да је представа слика 

њиховог живота, али и данашњег 
друштва, јер говори о вршњачком 
насиљу, изазовима одрастања и 
коренима и последицама разли-

читих страхова. Наглашавају да 
су пробе увак занимљиве и дру-
гачије и да су сви једва чекали да 
се друже и вежбају своју улогу, 

како би се што боље представили 
прокупачкој публици.

Пробе су одржавали у биоскоп-
ској сали, која је део Гимназије, 
а ученици те школе, који глуме 
у представи истичу да су између 
осталих имали велику подршку и 
директора и професора. За ових 
20 година колико траје, Драмски 
студио Гимназије, освојио је 
све што се освојити може, од 
аматерских позоришних награда, 
како у земљи, тако и иностранству, 
а ова представа је круна њиховог 
дугогодишњег, вредног рада.

Кроз Драмски студио, прошло је 
на стотине талентованих ученика 
Гимназије, а некима је аматерска 
глума у Прокупљу показала пут 
за даљи живот, па је њих осморо 
завршило глуму.

Л.С.

Представа Драмског студиjа Гимназиjе

Поводом великог јубилеја

12. маја 2023.

На додели награда најбољим 
ствараоцима 23. по реду Ђурђев-
данског књижевног конкурса, 
жири, кога су чинили Србијанка 
Станковић, Мирјана Бојанић 
Ћирковић и Љубиша Красић, 
истакао је да су се Антологији 
најлепших стихова и реченица 
поменутог конкурса, придружила 
нова имена аутора, који посвећено 
негују уметност лепих речи.

Двадесет трећи књижевни кон-
курс, који организује Књижевно 
друштво „Раде Драинац“ при 
Дому културе у Прокупљу, наишао 
је на изузетан одзив читалаца, 
уједно младих писаца. У односу 
на досадашње конкурсе, од овог 
Ђурђевдана, категорија ученика 
млађег узраста, до 15 година, 
издвојена је као засебна, док су 
другу категорију награђених ау-
тора, као и до сада, чинили они 
старијег узраста, од 15 до 30 година.

У категорији узраста до 15 го-
дина, жири је издвојио и наградио 
циклусе песама Ање Бјелетић, 
Искре Јовановић, Милице Бје-
летић, Дарије Стојановић и Јелене 
Илић.

– Песме наших младих ауторки, 
настале под менторством њихових 
вредних учитељица и наставница 

Српског језика и књижевности, 
показују један дитирампски од-
нос према животу, поручујући 
„дај детету осмех, оно ће теби 
ду  шуˮ, како и гласе стихови пр-
ве песме победничког циклуса 
Ање Бјелетић. Песме ауторки 
основношколског узраста одраз 
су изузетно зрелог промишљања 
књижевности и сопственог иску-
ства, са израженим емоцијама 
према свим светлим странама 
живота, уз наглашену емпатију 
према свему што  такав  живот 
угрожава, и критику према они-
ма који га тамне, стоји у образ-
ложењу жирија за доделу награде 
на овом конкурсу.

Међу радовима који се односе 
на старији узраст аутора, жири 
је издвојио циклус естетски 
изузетно успелих, ангажованих 
прича Алексе Јаџића, које чи-
таоца могу, не само добро усме-
рити у погледу уметничког из-
раза, већ и освестити за дубље 
сагледавање света око себе, и у 
себи. Другу награду освојио је 
циклус формално разноврсних, 
али тематски увезаних песама о 
Паризу аутора Страхиње Транда-
филовића. Као трећу „добру 
смерницуˮ, издвојио је сонетни 
ве нац „Соњи за успомену“ Бојане 
Миљковић.

– Овим се показује да традиција, 
којој припада и сонетни венац као 
песнички облик и те како може 
бити инспиративна, а у случају 
Бојанине песме, и „магистралнаˮ. 
Четврта и пета похвала на ово-
годишњем Ђурђевданском књи-
жевном конкурсу, у катего ри     ји 
одраслих аутора, тиче се   ве за-
них  и  слободних  стихова Ми -
не Комадине и Бојане Јокић. 
Посебну похвалу упућујемо ауто-
рки више од тридесет афоризама, 
Лари Ђорђевић. Желимо јој још 
бритких и брушених израза, а 
инспирација јој, у времену наше 
стварности, не мањка, нагла сио 
је жири у образложењу ового ди-
шњег награђивања и поручио да 
до следећег стиховања читаоци 
пређу на читање овогодишњих 
награђених радова, као и да нови 
број часописа Ток, доноси малу 
антологију великих дела ово го-
дишњих награђених аутора.

Жири наводи да када је реч о 
фор малној страни овогодишњег 
конкурса, аутори су се остварили 
у свим понуђеним жанровима – 
од песама, преко афоризама, до 
прича, наравно, кроз циклусе.

– Тематско-мотивски, радо-
ви који су учествовали на ового-
дишњем конкурсу дотичу се свега 
што окупира савременог човека – 

од љубави и најширег дијапазона 
њених нијанси, до ангажованости 
у виду стиховане, прозне и афо-
ристичке жаоке усмерене ка не-
гативним аспектима времена 
у коме живимо. Уз наведено, 
можемо истаћи, уједно похвалити 
повратак савремених младих 
аутора утврђеним формалним 
обрасцима, а као један од резултата 
таквог интересовања јесте уобли-
чавање емоција, експресије и 
песничких слика сонетним венцем. 
Претпостављамо да смо, међу 
реткима, имали при ли ку да на 
овом конкурсу читамо један успели 
и формално углачани сонетни 
венац младог аутора. У просторном 
погледу, овогодишњи Ђурђевдански 
књи жевни конкурс,  имао је од-
јека у више крајева Републике 
Србије. Захваљујемо свима који 
су се учешћем на овом конкурсу 
укључили у мисију ширења љу-
бави према књижевности на це-
лој оси њене рецепције и осна-
живања младих да „отворе своје 
фиокеˮ, поделе своје емоције, 
упитаности и бриге, закључио је 
жири Ђурђевданског књижевног 
конкурса, који је радио у саставу, 
Србијанка Станковић, Мирјана 
Бојанић Ћирковић и Љубиша 
Красић.

Л.С.

Награ�ени наjбоšи радови на �ур�евданском кœижевном конкурсу

Велики одзив младих писаца
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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С П О Р Т

4. мај 2023.

У оквиру последњег кола ово-
годишњег рукометног првенства 
нејелитнијег ранга Аркус лиге ру-
кометаши Топличанина савладали 
су на свом терену екипу Пролете-
ра из Зрењанина резултатом 31:28 
(17:16). Најефикаснији у екипи 
Топличанина био је Жељко Пеић 
Тукуљац који је постигао 8 голова, 
а истакли су се и Антић са 6 као 
и Младеновић и Николић са по 5 
погодака. Рукометаши Топлича-
нина првенство су завршили на 
13. месту са 11 освојених бодова и 
наредне године ће се такмичити у 
Супер Б лиги.

-Сам пласман у најелитније ру-
кометно такмичење представљао 
је велики успех и нешто што су 

генерације рукометаша у Проку-
пљу сањале. Борили смо се колико 
смо могли са најбољим екипама у 
Србији и са најмањим буџетом. 
Трудили смо се да клуб и град на 
сваком кораку достојно предста-
вљамо и за то смо завредили по-
штовање свих клубова. Храбро и 
поштено смо играли до краја без 
калкулација и мислим да смо у 
томе успели, рекао је Братислав 
Дуњић потпредседник РК Топли-
чанин.

Након историјске сезоне и нај-
већег успеха у историји,  Руко-
метни клуб Топличанин одржао 
је редовну Скупштину на којој је 
Братислав Дуњић, алфа и омега 
клуба у последњих неколико го-
дина, званично потпредседник 
поднео оставку.

– У досадашњем раду давао сам 
целог себе, несебично не штедећи 
се а често и на штету своје поро-
дице. Мислим да осам непреста-
них година је циклус после кога 
одлазим испуњен, јер смо у њему 

досегли, немогуће а то је пласман 
у Аркус лигу. Ово никако не зна-
чи да нећу помагати клубу и у на-
редном периоду и наредне сезоне, 
закључио је Дуњић.

М.К.

6. април. 2023.

На републичком такмичењу 
које је одржано у Костолцу про-
купачки гимнастичари су успе-
шно представљали своје школе. 
У категорији ученика од седмог 
до осмог разреда потпуно оче-
кивано прво место заузео је уче-
ник ОШ ,,Милић Ракић Мирко“ 
и уједно шампион Србије Урош 
Грујић који није дозволио да дође 
до неких изненађења. Он је то-
ком целог такмичења бриљирао, 
диктирао темпо на справама и 
мамио уздахе одушевљења пу-
блике која га је пре проглашења 
прогласила победником. Остали 
гимнастичари из Прокупља по-
казали су да су једнако добри и 
на школским првенствима а не 
само на такмичењима од клуп-
ског значаја. Снаге су одмерили 
са најбољим гимнастичарима из 
осталих региона целе Србије. У 
категорији ученика од првог до 
четвртог разреда ученици ОШ 
„9. октобар“ у екипном пласману 
освојили су прво место. Чланови 
победничке екипе били су Урош 
Ђорђевић, Страхиња Миљковић 

и Христијан Марковић. Прокуп-
чани су иза себе оставили неу-
годне Суботичане и Новосађане. 
Треба напоменути да је одлични 
Урош Ђорђевић заузео четврто 
место у појединачном пласману. 
У категорији ученика од петог до 
шестог разреда у вишебоју два 
клупска друга поделила су друго 
место, ученик ОШ „Милић Ракић 
Мирко“ Василије Ђинђић и уче-
ник ОШ „Ратко Павловић Ћић-
ко“ Теодор Тасковић. Велики пех 
пар дана пре такмичења десио се 
омаленом Андрији Бабићу који је 
пропустио најелитније школско 
такмичење због повреде.

И на првенству Србије у гимна-
стици ништа ново када су у пи-
тању млађи јуниори јер је и овог 
пута златно одличје у свој град 
однео најбољи гимнастичар ГК 
Топличанин  Урош Грујић. Он је 
показао да је неприкосновен и да 
није без разлога најбољи гимна-
стичар Србије у својој категорији. 
Истог дана је одржано и финале 
по справама, а Урош је ово так-
мичење завршио са 5 медаља на 
грудима од чега су 4 биле златне, 
на партеру, вратилу, разбоју и пре-

скоку и једна бронзана на коњу са 
хватаљкама.

У првом коло пионирске лиге 
југоисточне Србије у гимнастици 
у категорији девојчица узраста 
до 8 година Вања Виденовић из 
ГК Топличанин освојила је прво 
место у вишебоју и своју прву ме-
даљу на званичним такмичењима. 
Она је одмакла својим противни-
цама у другој ротацији на двови-
синском разбоју и ову разлику је 
одржавала у трећој и четвртој ро-
тацији што је било довољно да се 
окити златном медаљом. У селек-

цији учесница до 10 година  Сара 
Јовановић је такође издоминира-
ла у вишебоју и освојила златну 
медаљу. У трећој селекцији до 12 
година било је   најнеизвесније 
јер су овде најсложеније вежбе и 
елементи. Лану Петковић је ску-
по коштао кикс на двовисинском 
разбоју па је на овом такмичењу 
могла само до сребрне медаље док 
је треће место припало Хани Сто-
јановић која је показала одличну 
физичку спремност на овом так-
мичењу.

М.К.

10. април 2023. 

На отвореном државном пр-
венству у боксу које је одржено у 
Ваљеву у конкуренцији пионира 
представници Боксерског клуба 
Топличанин Вук Белетић и Сал-
ко Куртеши постали су државни 
прваци окитивши се златним ме-
даљама. Ово је друга узастопна 
титула првака Србије Вуку Беле-

тићу који је и прошле године био 
златан док је Салко ове године у 
Лебану на првенству Југоистока 
Србије освојио сребрну медаљу. 
На првенству младе прокупачке 
боксере водили су тренери Зен-
ко Мутић и Александар Ристић и 
председник клуба легенда Брати-
слав Ћуре Ристић.

М.К.

Победа за крај

Урош први на републичком такмичењу

Два злата за боксере 
Топличанина


